
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 
Vedrørende L 4 - Forslag til Lov om ændring af lov om afgift af elektricitet, lov om afgift 

af stenkul, brunkul og koks m.v., personskatteloven og forskellige andre love. (Tilbage-

rulning af forsyningssikkerhedsafgiften, nedsættelse af elvarmeafgiften, forhøjelse af elaf-

giften, tilpasning af afgiftsregler for VE-brændsler, forhøjelse af bundskatten og det skrå 

skatteloft, nedsættelse af den grønne check og afgiftsforhøjelse på cigarillos m.v.). 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 3 af 15. oktober 2014.  

 

 

Benny Engelbrecht 

/ Jeanette Rose Hansen 
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Spørgsmål 

Ministeren bedes oplyse, om man tidligere på én gang har hævet afgiften på et rygeto-

baksprodukt lige så meget, som det er tilsigtet i følge L 4 for de billigste cigarillos? 

 

Svar 

Afgiften på cigarer, cerutter og cigarillos mv. har været uændret siden 1978, mens afgif-

terne på cigaretter og røgtobak løbende er blevet justeret – primært ved afgiftsforhøjelser. 

Det er i det lys, at størrelsen af den foreslåede forhøjelse af stykafgiften på cigarillos fra 

19,8 øre til 50 øre pr. stk. skal ses. Såfremt der i stedet for den foreslåede forhøjelse fx 

havde været en indeksering af stykafgiften på baggrund af udviklingen i nettoprisindekset 

siden 1978, ville den i dag være højere end de 50 øre, som foreslås. Stykafgiftens realværdi 

er altså lavere ved de 50 øre pr. stk. i 2015, end den var ved 19,8 øre pr. stk. i 1978. Så-

fremt udhuling af afgiften skal indhentes, er det altså nødvendigt med en betydelig forhø-

jelse. Den foreslåede forhøjelse af stykafgiften samt indførslen af en minimumsafgift 

sikrer, at den afgiftsmæssige tilskyndelse til at skifte cigaretter ud med billige cigarillos 

bremses.  
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